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ABSTRACT

This research focuses on the study of urban forestry. Being 

a new subject, the research emphasized in details the definition 

and benefits of urban forestry and its importance in cities and 

towns which are facing extensive development and expansions 

to meet the environmental, economical, social and beatification 

needs. The study considers the ways of how to plant trees in 

houses,  gardens,  towns,  public  roads  and shelter-belts  around 

cities  and  towns.  In  addition  to  the  style  of  management, 

protection and enumeration of the trees already planted there.

The  research  considered  Khartoum  as  the  study  area, 

referring to the Green Belt as one aspect of urban forestry which 

had  completely  disappeared,  showing  the  impacts  which 

resulted  from  this  action  and  estimating  areas  of  different 

vegetation cover and the types of trees, shrubs, grasses and open 

areas as well as the land use activities and the state of the land 

regarding  its  suitability  to  agriculture  and  biodiversity.  The 

research is looking for the different efforts for tree planting in 

the  area  in  order  to  secure  the  maximum  environmental, 

economical, and social benefits and any other beautiful aspects.
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الملخص
يوسف محمد عبدالله سارة . 

منطقة   (  –  حالة دراسة الحضري التشجير أهمية  
(الخرطوم
 هسذا الحضسري. ولحداثسة التشسجير دراسسة علي البحث يتركز

 وفوائسسد وقيمسسة تعريسسف مفصسسل بشسسكل البحسسث تنسساول فقسسد العلسسم

 بالتوسسسع المصسسحوبة المسسدن في وأهميته الحضري, كذلك التشجير

 والجتماعيسسة والقتصسسادية البيئية الحتتياجات لمقابلة الكبير التنموي

 كيفيسسة إلسسي البحسسث قتطسسر الخصسسوص. وقسسد وجسسه علسسي والجمالية

 العامسة, والحتزمسسة والطسسرق والحسدائق المنازل في الشججار زراعة

 وحتمايسسة وفلحتسسة إدارة كيفيسسة إلسسي المدن. بالضاافة حتول الشجرية

بالمدن.  المزروعة الشججار وحتصر

 للدراسسسة, متنسساول كمنطقسسة الخرطسسوم البحسسث تنسساول

 اخضتفي الذي الحضري التشجير ومظاهر صور كأحتد الخضضر الحزام

 مسسساحتات تقسسدير ذلك. وجسسري عن نتجت التي الثار تماما, موضاحا

 وأعشسساب وشجسسجيرات أشجسسجار مسسن بالمنطقسسة النبسساتي الغطاء نواعأ

 بالمنطقسسة, وحتالسسة الراضاسسي اسسستخدامات ورصسسدت خضاليسسة وأرض

 عسسن الحيسسوي, بحثسسا والتنسسوع للزراعسسة الصسسلحتية حتيسسث مسسن الرض

 المنطقسسسة وتشسسسجير الشجسسسجار لسسسستزراع المختلفسسسة المجهسسسودات

واجتماعيا.    واقتصاديا وبيئيا جماليا ذلك من القصوى للستفادة
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